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Dagsorden til 5. bestyrelsesmøde 2022-2023 
Deltagere:  

 Philip Vivet (Kommunal repræsentant) - Formand 
 Lone Børlum (Repræsentant fra organisationer og foreninger) - Næstformand 
 Troels Thylstrup (Repræsentant fra organisationer og foreninger) 
 Steffen Nørgaard (Forældrerepræsentant)  
 Line Schnoor (Forældrerepræsentant)  
 Poul Straagaard (Medarbejderrepræsentant) 
 Rasmus Kofod (Medarbejderrepræsentant) 
 Agnete Fredslund Schmidt (Elevrepræsentant) 
 Mille Høgsbjerg Bækkegaard Jensen (Elevrepræsentant) 
 Allan Bjørnskov Hansen (Ungdomsskoleleder) 
 Anders Ørskov (Viceungdomsskoleleder) 
 Gæster: Klubafdelingen (Lise, Tanya, Emil og Morten) 

Dato og tid: Tirsdag den 30. maj 2023 
kl. 17:00-19:00 
Sted: UngHerning, Gl. Skolevej 76 
Mødeleder: Philip 
Referent: Anders 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Emne  Punkt 
type1 

Tid og ansvarlig Indstilling Referat 

1  Fravær/Afbud  O 2 min - Philip  Afbud fra Line og Mille 

2 Gennemgang af referatet 
fra sidste møde 

D 5 min - Philip Er der emner eller punkter, der skal følges op på? Intet. 

3 Tema: Tilsyn med klubaf-
delingen 

0+D 60 min – Lise m. 
fl. 

Klubafdelingen er en nyoprettet afdeling som følge 
af omstruktureringen på fritidsområdet. 
 

Lise introducerede oplægget.  
Hovedtanken bag omstruktureringen og sammen-
tænkningen er at benytte klubbernes fællesskabs-

 
1 O: orientering; D: drøftelse; B: beslutning 
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Klubafdelingen står for en proces med drøftelse af 
kvalitet i fritidspædagogik samt klubbernes aktivi-
teter i sæson 2023/24 
 
Det indstilles at punktet drøftes og tages til efter-
retning. 
 

fremmende aktiviteter i en forebyggelsessammen-
hæng. Og benytte SSPs forebyggende faglighed til at 
drive klubber og/eller aktiviteter. 
 
Se vedhæftede slides fra oplægget om Klubberne.   
 
Der blev drøftet rekruttering af medarbejdere i klub-
ber og vikardækning.  
 
Der blev evalueret årsmål. Se slides for gennemgang. 
 
Dilemmaspil vedr. klubtilbud for de unge, der bl.a. be-
nytter banegården fremfor eksisterende klubtilbud:  

 Et godt udgangspunkt for placering er, hvor 
de unge mødes allerede.  

 Vigtigt at involvere lokalmiljøet, således der 
skabes forståelse og  

 Søgning af fondsmidler. 
 Gøre de unge i stand til at kvalificere deres 

beslutninger. 

 
Motivationsboost til klubmedarbejderne fra bestyrel-
sen på klubbernes opstartsmøde i august. Allan koor-
dinerer bestyrelsens oplæg og motivationsboost 
 
  

 Makerspace – ansøgning 
til Villum Fonden 
 

O+D 10 min – Karina / 
Allan 

VILLUM FONDEN ønsker at understøtte dannelse 
til en digital verden hos alle børn og unge og invi-
terer landets kommuner til at etablere lokale læ-
ringslaboratorier – makerspaces – for teknologifor-
ståelse og digital dannelse. Derfor har fonden nu 
afsat en pulje på 25 mio. kr., som kommuner kan 
søge i. 
 

Karina fremlagde ansøgning til Villumfonden på vegne 
af Herning Kommunes skoler. Deadline for ansøgnin-
gen er fredag d. 2. juni. 
Bevillingen er en enten eller bevilling. Det fulde beløb 
eller ingenting. 
 
Se vedhæftede slides fra Karinas oplæg.  
 



- 3 - 

Et makerspace er et fysisk afgrænset område dedi-
keret til makerspaceaktiviteter, der: 

 Benyttes på tværs af fag 
 Tilbyder en bred vifte af analoge og digi-

tale teknologier/materialer 
 Bruges til at arbejde med designprocesser, 

der typisk involverer produktioner 
 Giver plads til elevernes eksperimenter og 

arbejde med fejl og tilretninger 
 Har tilknyttet undervisere, som kan ar-

bejde tværfagligt med designprocesser 

UngHerning har udarbejdet en ansøgning for sko-
levæsenet i Herning Kommune. Bestyrelsen orien-
teres om ansøgningens indhold på mødet. 
 
Det indstilles at orienteringen tages til efterret-
ning. 
 

Spørgsmål til indkøb. Får skolerne indflydelse, hvad 
der skal indkøbes. Svar: Det gør de. 
 
Har UngHerning lokalerne til at kunne placere det 
centrale makerspace. Svar: Ikke på nuværende tids-
punkt, men vi håber at placere det i rammerne for vo-
res kommende skoletilbud. 
 
 

5 De unges punkt O+D 10 min – De 
unge 

Elevrepræsentanterne orienterer om status på ar-
bejdet i det fælles elevråd og medbringer eventu-
elt emner/ønsker fra det fælles elevråd. 
 
Gerne en tilbagemelding på turen til København, 
set fra et ungeperspektiv. 
 
Det indstilles at orienteringen tages til efterret-
ning. 
 

Agnete fortalte om det fælles elevråds besøg til Kø-
benhavn. Startede med et omlæg omkring LBGT+ 
sammen med er konsulent fra forvaltningen, herefter 
havde det fælles elev en drøftelse og gav input til det 
videre arbejde med unges kønsidentitet. I København 
var der besøg i folketinget med debat i sundhedssty-
relsens lokale. Sluttede af med et besøg i tivoli. 

6 Orientering om proces på 
specialundervisningsom-
rådet i Herning Kommune 
 

O 10 min – Philip, 
Anders & Allan 

Orientering om processen frem til nu. 
 
Det indstilles at punktet tages til efterretning. 
 

Sagen er udsat til BFU-mødet d. 28. juni, herefter vil 
der blive sendt materiale i hørig, såfremt BFU beslut-
ter at gå videre med projektet. 
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Allan sender høringsmateriale når/hvis det kommer.  
 
Foreløbige input til høringsmateriale: 

 MED-udvalget er meget positive overfor pro-
jektet, og ser frem til at skulle i gang med det 
– såfremt det besluttes. 

 MED-udvalget er optagede af, at den nuvæ-
rende kultur kan bibeholdes, da det opleves, 
at den har positiv indvirkning på elevernes 
trivsel og udvikling. 

 MED-udvalget giver udtryk for vittigheden af, 
at UngHerning ikke fragmenteres på for 
mange matrikler, da det er ødelæggende for 
kulturen samt besværliggør dagligdagen. 
MED-udvalget håber, at alle afdelinger i Ung-
Herning kan være under samme tag. 

 Bestyrelsen bakker op om MED-udvalgets in-
put. 

På baggrund af ovenstående input, udarbejder Allan 
forslag til høringssvar, som sendes til bestyrelsen sam-
men med høringsmaterialet. 
 

7 Nyt fra afdelingerne, her-
under ”bestyrelsen med 
på job” 

D 5 min – Philip / 
Allan 

Bilag med status fra afdelingerne udsendes inden 
mødet. 
 
Herunder orientering om bytte af adresse i Gulle-
strup, hvor Det Blå Hus erstattes af Minihallen ved 
den tidligere børnehave. 
 
Er der ønske om at ”tage med på job” i den kom-
mende periode? 
 
Det indstilles at det udsendte materiale drøftes og 
tages til efterretning. 

Der blev spurgt til indholdet af COOP-Crew. Morten 
redegjorde for indholdet af initiativet. Gode erfarin-
ger. 
 
Forslag til ’bestyrelsen med på job’: Allan skriver de lø-
bende aktiviteter ind, så kan bestyrelsen møde op, 
hvis de har tid og lyst. Bestyrelsesmedlemmerne til-
melder sig, hvis de ønsker at deltage i en aktivitet. 
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8 Økonomi O 5 min - Allan Status på forbrug Allan redegjorde for status på økonomien i UngHer-
ning. Er underlagt et forvaltningsbesluttet intelligent 
ansættelses- og indkøbsstop.  
 
Drøftelse af økonomien. 
 
Slides vedlægges som bilag for yderligere information. 

X Evt. O 5 min - Alle Orientering  
 

Patrick holdt en kort tale omkring sin tid i UngHer-
ning. Turde at fejle. Tør gøre noget ud over det sæd-
vanlige. Fortalte om opståede fællesskaber mellem 
kommuner. 
 
En stor tak til Patrick for sin store indsats i fritid og i 
bestyrelsen.  
Også en stor tak til Mille og Agnete for deres engage-
rede indsats i bestyrelsen.  

Y Godkendelse af referatet B 5 min - Anders Det indstilles at referatet godkendes  

 
 
Godkendelse af referatet:  
 
 
 

Bestyrelsesformand 

Philip Vivet 

 

 


